
 Protokół Nr 13/2012 
z posiedzenia Komisji  Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych 

Rady Miejskiej Białogardu 
w dniu 28 września 2012 r. 

 
Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej. 
 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Informacja  z wykonania planu finansowego Centrum Kultury i Spotkań Europejskich za  
     pierwsze półrocze 2012 roku. 
3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  
    a) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie  
        zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników  
        bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na obszarze miasta Białogard, 
    b) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie  
        zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi  
        zwierzętami oraz zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie prowadzenia  
        schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i  
        ich części na obszarze miasta Białogard, 
   c) planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych  
         będących w posiadaniu  Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością Regionalne  
         Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta  Białogard na  
         lata 2013 – 2016, 
    d) nadania nazw ulicom w Białogardzie, 
    e) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia miejskiej jednostki budżetowej – Warsztat  
        Terapii Zajęciowej, 
    f) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze półrocze 2012 r.,  
        informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Miasta oraz o  
        przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za  
        pierwsze półrocze 2012 r., 
    g) podziału miasta Białogard na okręgi wyborcze w wyborach do Rady Miejskiej  
         Białogardu, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w  
         każdym okręgu, 
     h) podziału miasta Białogard na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic  
         oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
4. Sprawy różne 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad 1. Otwarcie posiedzenia.  
            Posiedzenie o godz. 14.05  „otworzył i prowadził” M. Danowski Przewodniczący  
Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych. Komisja przyjęła protokół z poprzedniego 
posiedzenia i porządek posiedzenia głosując:  za - 5 (jednogłośnie). 
  
Ad 2. Informacja  z wykonania planu finansowego Centrum Kultury i Spotkań  
          Europejskich za pierwsze półrocze 2012 roku. 

 
Informację przedstawił P. Wiśniewski Dyrektor Centrum Kultury i Spotkań 

Europejskich - dokument załączono do protokołu. 
 

Dyrektor Centrum Kultury i Spotkań Europejskich poinformował, że udało się 
pozyskać środki finansowe na zakup projektora cyfrowego do kina. Wniosek Centrum zyskał 
aprobatę w Polskim Instytucie Sztuki Filmowej i uzyskał dofinansowanie 50% kosztów 
inwestycji.  



Niezbędnym jest pozyskanie pozostałych środków na pokrycie 50% wkładu własnego 
do projektu i na zakup niezbędnych urządzeń związanych z obsługą tj. bramek 
kradzieżowych do okularów 3D, maszynek do czyszczenia okularów oraz środków 
finansowych na prowadzenie komputerowego systemu sprzedaży biletów. 

Dyrektor poinformował, że udało się pozyskać środki finansowe w Narodowego 
Centrum Kultury na realizację programu w ramach wymiany młodzieży polsko-ukraińskiej. 
W Białogardzie gościła grupa młodzieży z Ukrainy.  

Ponadto w poniedziałek 24 września b.r. wpłynęło pismo zezwalające na 
przygotowanie i przeprowadzenie przetargu ofertowego wydzierżawienie części 
restauracyjnej obiektu i została wszczęta procedura przygotowawcza. 
 Niezbędnym będzie pozyskanie nowego miejsca na prowadzenie zajęć muzycznych 
i wokalnych. 
 Ponadto wykonywane były naprawy gwarancyjne związane z funkcjonowaniem 
obiektu i większość prac zostało wykonanych.  
 
Dyskusja: 

Radny J. Harłacz pytał ile stanowi 50% brakującej kwoty na zakup projektora 
cyfrowego. 

Dyrektor CKiSE poinformował, że koszt projektora z oprzyrządowaniem wynosi około 
349.000 złotych. Dofinansowanie Polskiego Instytutu Sztuki Filmowej wynosi około 174.000 
złotych. Natomiast po przetargu może okazać się, że będzie to kwota niższa i PISF 
dofinansuje 50% kwoty przetargowej. Do całości inwestycji  należy doliczyć podatek VAT, 
który CKiSE będzie mogło odzyskać następnym roku.  

Ponadto niezbędnymi są środki na zakup bramek antykradzieżowych, na maszyny do 
czyszczenia okularów i na modernizację systemu sprzedaży biletów: stanowisko w kasie i na 
stanowisko w punkcie informacji kulturalnej. 

Zdaniem Dyrektora w budżecie Miasta należałoby zabezpieczyć kwotę około 30.000 
złotych. 

Radny J. Harłacz pytał jak długo kino jest w stanie funkcjonować na obecnym  
sprzęcie. 

Dyrektor poinformował, że w ciągu ostatnich miesięcy CKiSE ominęły wpływy 
finansowe, które mogłyby być ze sprzedaży biletów chętnie oglądanych przez mieszkańców 
filmów ponieważ kopie filmów występowały wyłącznie w wersji cyfrowej. 

Zdaniem Dyrektora koszt inwestycji zakupu projektora cyfrowego zwróci się po trzech 
latach. 

Zdaniem Radnego J. Harłacza należałoby podjąć działania niezbędne do dalszego 
funkcjonowania kina. 
 Radni Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych zajęli stanowisko, iż należałoby 
dofinansować zakup projektora cyfrowego do kina wraz z niezbędnym oprzyrządowaniem. 
 
 
Ad 3. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie:  
 
    a) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie 

     zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie opróżniania zbiorników  
     bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na obszarze miasta  
     Białogard 
      
      Projekt przedstawiła i omówiła M. Barcicka Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska.  

 
Dyskusja: 

Radny J. Harłacz pytał jakiego zakresu dotyczą dodatkowe informacje do zezwolenia. 
M. Barcicka Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska poinformowała, że podmiot 

ubiegający się o wydanie zezwolenia musi udokumentować posiadanie wszystkie 
niezbędnych pozwoleń na prowadzenie tego typu działalności. 
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Komisja rozpatrzyła i  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie 
powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości 

ciekłych na obszarze miasta Białogard, głosując: za- 5 (jednogłośnie). 
 
b) wymagań, jakie powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie     
     zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi  
     zwierzętami oraz zezwolenia na prowadzenie działalności w zakresie prowadzenia  
     schronisk dla bezdomnych zwierząt, a także grzebowisk i spalarni zwłok  
     zwierzęcych i ich części na obszarze miasta Białogard 
      
      Projekt przedstawiła i omówiła M. Barcicka Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska.  
 
Dyskusja: 

Radny J. Harłacz powiedział, że na prowadzenie schronisk zgodnie z rozporządzeniem  
Miasto nie ma wpływu a nadzór nad przestrzeganiem przepisów dotyczącym ustawy 
o ochronie zwierząt sprawuje Powiatowy Lekarz Weterynarii. Miasto wydaje jedynie zgodę 
na prowadzenie schroniska.  

    M. Barcicka wyjaśniła, że przepisy ustawy o ochronie zwierząt stanowią o tym, że  
stowarzyszenia które prowadzą schroniska dla zwierząt podlegają innym zasadom.  
       Stowarzyszenia powinny zawrzeć porozumienie z gminą na terenie której prowadzone 
jest schronisko. 
       Schronisko prowadzone przez stowarzyszenia nie jest pod nadzorem burmistrza. 
Stowarzyszenia nie uzyskują zezwolenia jakie muszą posiadać przedsiębiorcy na 
prowadzenie tego typu działalności. 
       Natomiast przedsiębiorcy mogą prowadzić schronisko po otrzymaniu stosownego  
zezwolenia zgodnie z przepisami ustawy o utrzymaniu porządku i czystości w gminie.  
       Burmistrz kontroluje zezwolenia wydane przedsiębiorcom. Nad stowarzyszeniami 
prowadzony jest nadzór weterynaryjny.  

Zdaniem radnego J. Harłacza przepisy dotyczące warunków prowadzenia schronisk 
są  jednakowe dla stowarzyszania i przedsiębiorcy.  

Radny A. Milczarek pytał kto w mieście zajmuje się zbieraniem zwierząt, które uległy 
wypadkom na ulicach Miasta. 

M. Barcicka poinformowała, że osoba sprzątająca musi mieć umowę zawartą z firmą, 
która przyjmuje zwierzęta do utylizacji.  
 
Komisja rozpatrzyła i  pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie 

powinien spełniać przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie 
działalności w zakresie ochrony przed bezdomnymi zwierzętami oraz zezwolenia na 

prowadzenie działalności w zakresie prowadzenia schronisk dla bezdomnych zwierząt, 
a także grzebowisk i spalarni zwłok zwierzęcych i ich części na obszarze miasta Białogard, 

głosując: za- 5 (jednogłośnie). 
 

 
c) planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych  
    będących w posiadaniu  Spółki z ograniczoną odpowiedzialnością Regionalne  
    Wodociągi i Kanalizacja z siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta  Białogard  
    na lata 2013 – 2016 

 Projekt uchwały przedstawiła i omówiła M. Barcicka Naczelnik Wydziału Ochrony  
Środowiska.  
 Pani Burmistrz poinformowała, że przed podjęciem kolejnego wieloletniego planu 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących  
w posiadaniu  spółki  Miasto uzgadnia z Panią Prezes na których ulicach i gdzie należy  
zainstalować nowe urządzenia. 
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Ponadto Prezes spółki posiadając wiedzę na temat zużycia urządzeń wskazuje które  
urządzenia należy wymienić. 

Pani Burmistrz poinformowała, że plan jest na bieżąco aktualizowany. Poprzedni plan  
określony był na lata 2011-2016. Obecnie plan jest określony na lata 2013-2016.  

   Radny J. Harłacz zwrócił uwagę aby firma wykonująca prace zlecone przez spółkę  
Regionalne  Wodociągi i Kanalizacja doprowadzała do pierwotnego stanu drogi, które po 
inwestycjach pozostają zniszczone. 
 

Komisja rozpatrzyła i pozytywnie   zaopiniowała projekt uchwały w sprawie planu rozwoju 
i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących 

w posiadaniu spółki z ograniczoną odpowiedzialnością Regionalne Wodociągi i Kanalizacja  
z siedzibą w Białogardzie na obszarze miasta  Białogard na lata 2013 – 2016,  

głosując: za- 2, przeciw - 0, wstrzymało się -3. 
 

d) nadania nazw ulicom w Białogardzie 
 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła M. Stachowiak Zastępca Burmistrza Białogardu. 
 

W. Ławnikowski Kierownik Biura Prawnego poinformował, że rozważana jest możliwość 
 zastosowania skrótu nazwy ulicy Stanisława Augusta Poniatowskiego w brzmieniu 
„Stanisława A. Poniatowskiego”. Nazwa skrócona zostanie oficjalnie zarejestrowana i można 
będzie jej używać w dokumentach. Natomiast na tabliczkach w mieście wypisana będzie 
pełna nazwa ulicy. 

 
Komisja rozpatrzyła i   pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazw 

ulicom w Białogardzie, głosując: za- 4, przeciw - 0, wstrzymało się  -1. 
 
 
e) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia miejskiej jednostki budżetowej –  
    Warsztat Terapii Zajęciowej 
 
   Projekt uchwały przedstawiła i omówiła M. Stachowiak Zastępca Burmistrza Białogardu. 
 
 
Komisja rozpatrzyła i  pozytywnie   zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie utworzenia miejskiej jednostki budżetowej – Warsztat Terapii Zajęciowej, 
głosując: za- 4, przeciw - 0, wstrzymało się -1. 

 
 f) informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze półrocze 2012 r.,  
    informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Miasta oraz  
    o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury za  
    pierwsze półrocze 2012 r. 
 

  Projekt uchwały przedstawiła i omówiła L. Szymecka Skarbnik Miasta.  
 

   Radny J. Harłacz wnioskował o przywrócenie możliwości sprzedaży lokali komunalnych  
z bonifikatą. 
         Pani  Burmistrz odpowiedziała, że planowane jest uruchomienie sprzedaży mieszkań 
z bonifikatą tych lokali, które są ostatnimi lokalami komunalnymi w danej wspólnocie aby 
Miasto nie musiało ponosić kosztów udziału we wspólnych częściach.  

    Radny J. Harłacz pytał czy z budżetu Miasto opłaca kancelarię prawną bądź czy  
adwokacką  i jaka to jest kancelaria. 
         Pani Burmistrz odpowiedziała, że Miasto podpisało umowę z kancelarią Pana 
Witaszka. 
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Komisja zapatrzyła i  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie informacji 
o przebiegu wykonania budżetu Miasta za pierwsze półrocze 2012 r., informacji 

o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Miasta oraz o przebiegu wykonania 
planów finansowych samorządowych instytucji kultury za pierwsze półrocze 2012 r., 

głosując: za - 5 (jednogłośnie). 
 
g) podziału miasta Białogard na okręgi wyborcze w wyborach do Rady Miejskiej  
    Białogardu, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych  
    w każdym okręgu 
 
    Projekt uchwały przedstawiła i omówiła U. Krupińska Sekretarz Miasta. 
 
    Pani Sekretarz poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Infrastruktury i Ochrony  

Środowiska padła sugestia przeniesienia ulicy Chodkiewicza do okręgu nr 11. Na ulicy  
Chodkiewicza nie ma zameldowanych osób. 

     Drugą sugestią było przeniesienie niezamieszkałej ulicy Kasprowicza do okręgu nr 13. 
 
        Radny J. Harłacz zaproponował, aby uwzględniając powstanie zamkniętego obwodu  
w Domu Pomocy Społecznej  dokonać odpowiedniej analizy oraz zmiany ulic w okręgu 
umożliwiając wszystkim kandydatom startującym z tego okręgu równe szanse w wyborach. 
        Radny wnioskował o ponowne przeliczenie liczby mieszkańców ulicy Kołobrzeskiej. 

  Zdaniem radnego J. Harłacza każdy radny powinien mieć wykaz nazw ulic z danymi 
liczbowymi osób zameldowanych na danej ulicy. 

 
 
Komisja rozpatrzyła i  nie zajęła stanowiska w sprawie projektu uchwały w sprawie podziału 
miasta Białogard na okręgi wyborcze w wyborach do Rady Miejskiej Białogardu, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, głosując: za- 1, 
przeciw - 1, wstrzymało się  - 3. 

 
 
 h) podziału miasta Białogard na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów,  
     granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 
 
      Projekt uchwały przedstawiła i omówiła U. Krupińska Sekretarz Miasta. 

   Pani Burmistrz poinformowała, że tryb prac w których określony został przedstawiony  
zakres ulic podejmowany był poza decyzyjnością polityczną. 
          Prace nad okręgami, składem ulic w zakresie okręgów wynikały z przepisów prawa. 
Projekty przygotowane były przez Panią Naczelnik Wydziału Organizacyjnego  
i monitorowane przez Kierownika Biura Prawnego.  
          Przepisy prawa regulują jakie ulice należy brać pod uwagę. Ulice Miasta w danym 
okręgu muszą do siebie przylegać. Granice okręgów muszą mieścić się w obwodach. 
 Kolejnym kryterium przy tworzeniu projektów było kryterium liczbowe. Norma 
przedstawicielstwa wynosiła 1.135 osób. Jednakże mogły być pewne odchylenia od tej 
liczby. 

Radny J. Harłacz wnioskował o przeniesienie ulicy Mieszka I z okręgu Nr 2 do okręgu 
Nr 3 oraz ulicy Sobieskiego z okręgu Nr 2 do okręgu Nr 6. 

Radny wnioskował o ponowne przeliczenie liczby mieszkańców ulicy Kołobrzeskiej 
aby wszyscy kandydujący w wyborach mieli równe szanse wygranej w wyborach. 

Radny K. Skoczyk wnioskował o przeniesienie ulicy Gryfitów z okręgu nr 20 do 
okręgu Nr 21. 
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Komisja rozpatrzyła i  negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podziału miasta  
Białogard na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib  
obwodowych komisji wyborczych, głosując: za- 1, przeciw - 2 , wstrzymało się - 2. 
 
Radny J. Harłacz wystąpił o reasumpcję głosowania: 
 
Komisja rozpatrzyła i negatywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie podziału miasta 

Białogard na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów, granic oraz siedzib 
obwodowych komisji wyborczych, głosując: za- 1  , przeciw -3  , wstrzymało się  -1. 

 
O godzinie 15.50 posiedzenie komisji opuścił M. Danowski Przewodniczący Komisji. 
Posiedzenie Komisji prowadził Grzegorz Rudzik Wiceprzewodniczący Komisji. 
 
Ad 4. Sprawy różne. 
W sprawach różnych komisja nie zajmowała stanowiska. 
 
Ad 5. Zamknięcie posiedzenia. 
  Po wyczerpaniu dyskusji o godzinie 15.55  Grzegorz Rudzik  Wiceprzewodniczący 
Komisji  zakończył posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady 
Miejskiej Białogardu. 
 
protokołowała: Joanna Kamińska 

             Przewodniczący Komisji  
                        
                     Maciej Danowski 
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	             Przewodniczący Komisji  
	                        
	                     Maciej Danowski 

